
 
 

 

Dagsorden Skolebestyrelsesmøde 

Torsdag den 22.02.2024 kl. 18.00-20.00 i lokale C115 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter:  

Agnete Nørskov Nielsen, Martin Helt Brunsgaard, Camilla Bjørn Jensen, Stine Møller 

Jacobsen, Ani Mai Andersen, Dorte Johannsen og Anja Koch.  

Elevrådsrepræsentanter: 

Anne-Sofie B. Tastesen, 8D, Isabel Marie B. Gansler, 8B og Frida Smed Justesen, 8.B 

Personalerepræsentanter:  

Lotte Simonsen og Lena Bonde Thiellesen 

Ledelsesrepræsentanter:  

Sven Wamser og Søren Ernst Lüdeking 

Referent: 

Sven Wamser 

Ordstyrer: 

Martin Helt Brunsgaard 

Afbud: 

Ani Mai Andersen og Camilla Bjørn Jensen 

Forkortelser:  

I (information), D (drøftelse), T (tilsyn), B (beslutning). 

 

Dagsorden 

1. 18:00-18:05  Velkomst og dagsorden (I)  

 



 
 

 

2. 18:05-18:20  Elevråd (I) 

Formål:  

Bestyrelsen får indsigt i elevrådets arbejde. Elevrepræsentanterne er bindeled mellem 

bestyrelsen og elevrådet. 

 Møde med borgmesteren 

 Den grønne fond 

 Trivsel og bevægelse 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

 Elevrådets arbejde 

Referat: 

Fælleselevrådet har haft møde med borgmesteren der har fortalt om, at der 

kan søges penge til grøn skole. Derudover har de hørt om hvad der rører sig i 

kommunen, de fik fortalt om juniormesterlære og borgmesteren har gengivet 

flere af de udspil regeringen er i gang med ift. folkeskolen. Kommunen har 

afsat 1,5 millioner til at undersøge indeklimaet.  

På skolen har elevrådet været med til at sætte en mikrobølgeovn op på 

skoletorvet til elevbrug. Det er blevet taget godt imod. Der er igen blevet 

nævnt et ønske i elevrådet om hjemmeskole samt at der er et ønske om en 

basket kurv. Der er blevet spurgt ind til hvilke konsekvenser der er når elever 

udøver hærværk. 

 

3. 18:20-18:30 Økonomi (T) 

Formål: 

Bestyrelsen får indblik i skolens økonomi.  

Skolebestyrelsen skal: 

Orienteres om: 

 Arbejdet med budget 2024 

Referat: 

Skolen er for tiden i gang med at lægge budgettet for 2024. Største post er 

lønninger, hvor den igangværende overenskomstforhandling påvirker 



 
 

 

udgifterne. Til næste skolebestyrelsesmøde vil budgettet være på til 

godkendelse. 

 

Bilag: 

 

 

4. 18:30-19:00 Revidering af princip for rammebeskrivelse ift. 

mobiltelefoni og digitalisering (D) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Drøfte princippet for rammebeskrivelse ift. mobiltelefoni og digitalisering 

Referat 

Elevrådet gennemgår de fordele og ulemper ved elevernes brug af 

mobiltelefonen og computerne som de har drøftet i elevrådet samt alternativer 

som fælles aktiviteter, flere aktive udendørs muligheder eller hygge og 

brætspil. 

Elevrådets anbefaling er at  

 7. årgang skal ikke have adgang til mobiler i løbet af skoledagen 

 8. årgang har mulighed for at bruge mobiler i andet frikvarter 

 9. årgang har mulighed for at bruge mobiler i første frikvarter 

Fra drøftelsen: 

 Der påpeger at der er mange elever der fravælger fællesskabet når de 

har adgang til mobilen. 

 Holdningen fra kontaktforældremøde er at mobiler og smartwatches skal 

sidestilles. 

 Det er vigtigt med en klar og tydelig kommunikation hvordan reglerne er 

når politikken er færdig. 

 Der er behov for at skolen tager stilling til brug af lommeregnere. 

 Tilbagemelding fra kontaktforældremødet er at indskolingen og 

mellemtrinet ikke skal bruge mobilen 

 Der ønskes ens regler og implementering på årgangene 

 Der ses et behov for en opstramning i SFOen 

 Håndhæves det at eleverne skal lægge mobilerne tilbage efter pauserne? 

 Princippet ønskes evalueret efter et år. 

 Hvis der ønskes et filter på wifi’en skal det etableres på alle skoler i 

kommunen. 



 
 

 

En repræsentant fra SFO’en inviteres til kommende skolebestyrelsesmøde for 

bl.a. at drøfte mobil og skærmbrug i SFOen. 

Søren og Martin laver udkast til rammebeskrivelse. 

 

Bilag: 

4.1 Rammebeskrivelse ift. mobiltelefoni og digitalisering 

4.2 Opsamling fyraftensmøde 29-11-2023 

4.3 Anbefalinger fra ministeriet: 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/feb/240205anbefalinger-om-skaermbrug-

klar-til-grundskoler-og-fritidstilbud  

 

5. 19:00-19:15 Revidering af princip for rammebeskrivelse ift. 

lektier (D) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Drøfte princip for rammebeskrivelse ift. lektier 

Referat 

Overordnet ses nuværende rammebeskrivelse som værende en god 

pædagogisk/didaktisk beskrivelse med en passende progression. 

Der ønskes en sproglig opstramning som signalerer at vi forventer noget ift. 

lektierne og også om forældrenes rolle i dette. 

Lena laver et udkast. 

Bilag: 

5.1 Rammebeskrivelse ift. lektier 

 

6. 19:15-19:30 Skolens sundheds- og kostpolitik (D) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Indledende drøftelse af skolens sundheds- og kostpolitik 

I udgangspunktet indeholder drøftelsen tre fokuspunkter: 

o Elevernes madpakker 

o Mad i kantinen 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/feb/240205anbefalinger-om-skaermbrug-klar-til-grundskoler-og-fritidstilbud
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/feb/240205anbefalinger-om-skaermbrug-klar-til-grundskoler-og-fritidstilbud


 
 

 

o Må eleverne gå i REMA? 

Referat 

Skolen oplever en udfordring med skolens elever der forlader skolens område 

samt de produkter de handler og kommer tilbage med. Derudover ligger der en 

pædagogisk opgave ift. elevernes opførsel udenfor skolen. 

Der sættes spørgsmålstegn ved om eleverne i 8. og 9. årgang fortsat skal få 

lov til at forlade matriklen for at handle, og der påpeges at skolen har en god 

kantine. Samtidig ytres der ønske om ikke at lave forbud. Det ses som en 

fælles opgave mellem skolen og forældrene og ses som en dannelsesopgave. 

Emnet drøftes nu både blandt personalet og i elevrådet og skal efterfølgende 

igen op i skolebestyrelsen. 

Skolebestyrelsen opfordrer til at problematikken omkring madpakker tages op 

på et senere møde. 

Bilag: 

6.1 Kommunens gældende kostpolitik (fra 2010): Kostpolitik (aabenraa.dk) 

 

7. 19:30-19:40 Skolebestyrelsesvalget (I) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Orienteres om proceduren for skolebestyrelsesvalget 

 Potentielle kandidater - Husk at spørge dem inden dette møde 

Referat 

Der afholdes opstillingsmøde d. 23. april. Ved mødet skal valgbestyrelsen være 

til stede, bestående af Søren og Martin. 

Stine og Camilla har meldt ud at de ikke længere står til rådighed. 

Søren skriver direkte ud til kontaktforældrene og opfordrer til at deltage. 

 

Bilag: 

 

https://aabenraa.dk/media/4abao4cw/kostpolitik-for-boern-og-unge-i-dagtilbud-skoler-og-doegninstitutioner.pdf


 
 

 

8. 19:40-19:45 Formandens punkt (I) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Orienteres om møde i formandsnetværket 

Referat 

Mødet i formandsnetværket far et formøde inden dialogmødet med politikerne. 

Der var ikke opbakning til at incitamentsmodellen skal tages op til drøftelse, 

men at der laves en fælles skrivelse derom og at det givetvis skal tages op på 

et senere dialogmøde. Der var opbakning til at drøfte SFOerne og karakter vs. 

inklusion. Derudover blev formen for møderne drøftet. 

Agnete undersøger om hun kan deltage i kommende dialogmøde i stedet for 

Martin. 

 

Bilag: 

 

 

9. 19:45-19.50 Skolens hverdag (I)  

Skolebestyrelsen skal: 

 Orienteres om skoleudviklingssamtalen 

 Hvem af forældrerepræsentanterne ønsker at deltage til ansættelsessamtaler med 

pædagog til centret (mandag den 18. marts kl. 16-17)? 

Referat: 

Søren gengiver de forudsætninger der er for budgettet som blev gennemgået 

på skoleudviklingssamtalen. Elevtallet pr. 5.9.24 forventes at ligge på samme 

niveau som i 2023, men der forventes et fald året efter. 

Vi er sikkert på at kunne oprette 3 nye 0. klasser.  

Udviklingen i segregeringsprocenten og tilhørende økonomiske udvikling blev 

gennemgået. 

Dorte deltager i ansættelsessamtalerne ifm. pædagogstillingen. 

Bilag: 

 



 
 

 

10. 19:50-19:55 Evt. 

Ift. den igangværende debat i medierne omkring vold på skoler har skolen 

fokus på kulturen og det at have respekt for hinanden både indbyrdes blandt 

eleverne men også elever og voksne. Emnet ønskes belyst yderlige på 

næstkommende møde. 

Der ønskes en orientering om forældrenes erstatningsansvar ifm. skolens IT-

udstyr. 

 

 

11. 19:55-20:00 Oplæsning af referat (B) 

Referatet er godkendt. 


